
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/15269.

Benyújtás dátuma: 2021-03-02 13:10

Parlex azonosító: BCDROYKL0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Molnár Gyula (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért egy világjárvány közepén született meg a döntés 
az új egészségügyi szolgálati jogviszony bevezetéséről?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Március 1-én,  éjfélkor  járt  le a  határidő,  az orvosoknak, egészségügyi  dolgozóknak e pillanatig
kellett  eldönteniük:  aláírják  az  új  foglalkoztatási  jogviszonyukra  vonatkozó  szerződésüket  vagy
inkább elhagyják a közellátást? A pontos adatok e pillanatban még nem ismertek, nem tudjuk, hogy
összesen hányan döntöttek a távozás mellett. Ami eddig kiderült a sajtóból, az már önmagában is
riasztó, hogy csak egyetlen példát említsek: az újbudai Szent Imre Kórházban gyakorlatilag vége az
intenzív ellátásnak.

A járvány harmadik hullámában vagyunk, mindenki arról beszél: a legnehezebb hetek következnek.
Az egészségügyben dolgozók számára az elmúlt egy év korábban soha nem látott terhelést jelentett,
fizikai,  mentális  és  érzelmi  szempontból  egyaránt.  A  Kormány  pedig  „hálából”  most
egzisztenciájukban is  fenyegeti  őket.  Égbekiáltó  cinizmus  azt  várni,  hogy bárki  is  aláírjon  egy
olyan, új jogviszonyra vonatkozó szerződést, melynek tartalmát előzetesen nem ismerheti meg –
vagy  azt  várni,  hogy  aláírjon  egy  olyan  szerződést,  melyről  tudja,  hogy  munkakörülményei
romlásához vezethet.  Érdemi  tárgyalások,  érdemi  bérrendezés  helyett  ezt  juttatja  a  kormány az
egészségügyben dolgozóknak! Mi lesz így a betegellátással?

Ön tavaly szeptemberben azt nyilatkozta:  „…a védekezés sikerét a halálesetek és a megmentett
életek számában lehet mérni.” A friss hírek szerint 15188 honfitársunk hunyt el eddig a járvány
következtében.

Ezért kérdezem t. Miniszterelnök Urat:

Miért egy világjárvány közepén kell új egészségügyi szolgálati jogviszonyra kényszeríteni az



orvosokat, egészségügyi dolgozókat?

Miért nem történt egyeztetés az érintettekkel az új jogviszony kialakításáról?

Mi történik az ellátással azokban az intézményekben, ahol tömegesen álltak fel a dolgozók?

Ön szerint mekkora „sikerrel” jár majd ez az intézkedés, tudva azt, hogy mi az Ön számára a
siker fokmérője?

Várom megtisztelő válaszát!
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